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PROTOKÓŁ nr 13/16 

 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej  

odbytego w dniu 23 maja 2016 r. w sali 11 Urzędu Miejskiego w Wieluniu (ratusz, I piętro),  pod 

przewodnictwem Pana Mieczysława Majchera 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Pan Budzyna Ryszard 

2. Pan Duda Robert 

3. Pan Freus Honorata 

4. Pan Kaczmarek Marian 

5. Pan Leś Kazimierz - zastępca 

6. Pan Majcher Mieczysław - przewodniczący 

7. Pan Psuja Wojciech 

8. Pani Zapłotna Janina 

9. Pani Żurek Bożena 

 

Ponadto obecni na posiedzeniu: 

1. Pan Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia 

2. Pani Maria Zarębska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa 

3. Pan Daniel Kałuża – inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Prezentacja porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 12/16 z poprzedniego posiedzenia komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Wieluń. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                               

i zagospodarowania tych odpadów. 

6. Sprawy różne, korespondencja. 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher dokonał otwarcia posiedzenia witając serdecznie 

członków komisji i zaproszonych gości. Następnie stwierdził prawomocność obrad (na stan 9 

członków, obecnych 9). 

Punkt 2 

Prezentacja porządku obrad. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zaprezentował porządek obrad posiedzenia. Nikt nie 

wniósł uwag do porządku obrad. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak wyraziła opinię, aby w sytuacji kiedy omawiany jest taki 

punkt jak regulamin utrzymania czystości i porządku w posiedzeniu komisji powinien 

uczestniczył również Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Waldemar Kluska. 
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Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że osobą odpowiedzialną za te uchwały 

jest Pan Daniel Kałuża inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i jest 

kompetentny, aby udzielić informacji na ten temat. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak zapytała, czy nieobecność naczelnika nie spowoduje 

sytuacji konieczności skonsultowania z nim odpowiedzi? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że nie będzie takiej sytuacji. Pan 

naczelnik powinien być i z powodu jego nieobecności będą wyciągnięte konsekwencje. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu nr 12/16 z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu nr 12/16 nie stwierdzono. 

W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Komisja jednogłośnie (przy 9 głosach „za”) przyjęła 

protokół nr 12/16. 

 

Punkt 4 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Wieluń (zał. nr 2). 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher poprosił o przedstawienie czego dotyczą zmiany, 

czym różnią się zapisy w starym regulaminie a obecnym, czym to jest spowodowane i czy to 

jest takie pilne, aby podejmować uchwałę na nadzwyczajnej sesji? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że podjęcie uchwały jest podyktowane tym, że kończy się umowa na odbiór 

odpadów od właścicieli nieruchomości zamieszkałych. Będzie podpisana nowa umowa, nowe 

zasadny będą obowiązywały od 1 lipca 2016 r. W dniu 30 czerwca 2016 r. przestaje 

obowiązywać stara umowa. Uchwała musi być ogłoszona w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Łódzkiego i w związku z tym, aby wszystkie terminy zostały zachowane 

ważne jest, aby uchwała została podjęta w miesiącu maju by mogła ukazać się w dzienniku 

urzędowym jeszcze w miesiącu czerwcu. Powiedział, że głównymi zmianami jest likwidacja 

gniazd zbiórki selektywnej na terenie zabudowy jednorodzinnej i zagrodowej wszystkie 

pojemniki 1100 l zostaną zlikwidowane w ostatecznym terminie 30 września. Ponieważ nie 

wiadomo, czy firma która wygra przetarg będzie w stanie od 1 lipca wstawić wszystkie 

pojemniki, to do 30 września gniazda będą funkcjonowały na dotychczasowych zasadach. Na 

terenach nieruchomości będą wstawione pojemniki na plastik oraz na szkło, natomiast papier 

będzie odbierany we workach. Decyzja o odbiorze papieru w workach wynika stąd, że 

większość osób posiada ogrzewanie własne i pali w piecach i te ilości papieru nie będą takie 

duże, aby wstawiać pojemniki. Pojemniki generują wysokość kosztów. Kolejną zmianą jest 

zmiana odbioru odpadów zielonych tj. trawa, liście. Odbiór będzie odbywał się tylko i 

wyłącznie przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Rudzie. 

Osoba, która będzie chciała się pozbyć trawy, czy liście będzie zobowiązana wywozić odpady 

we własnym zakresie do Rudy chyba, że indywidualni podpisze umowę na taki odbiór. 

Zmiana podyktowaną jest wysokością kosztów jakie gmina ponosiła w związku z 

wywożeniem tej trawy. Gmina jeździła po odbiór trawy na tereny wiejskie. Zdarzały się 

przypadki, że osoby prowadzące zbiórkę selektywną płacąc np. 14 zł na miesiąc wystawiały 

po 50 worków trawy, gdyż posiadają duże działki np. 0.5 ha. Dlatego chcąc pozostawić 

koszty jakie leżą po stronie mieszkańców na tym samym poziomie jak dotychczas lub 
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doprowadzając nawet do obniżenia, została wprowadzona modyfikacja systemu. Jednym z 

czynników, który generował koszty był odbiór trawy. Mieszkańcy po zmianie regulaminu 

będą mogli wywieść dowolną ilość trawę do Rudy albo zatrudnić firmę, która od nich to 

odbierze. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zwrócił uwagę, że mieszkańcy bloków nie wyrzucają 

trawy i muszą ponosić koszt tego, że ktoś zbierze tą trawę. Trawa jest to naturalny nawóz, 

który można przeznaczyć na kompost. Jeżeli ktoś nie chce takiego kompostu na swojej 

działce to musi zawieść indywidualnie na wysypisko w Rudzie. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża dodał, że 

koszt wywozu trawy jest to ok. 30 000 zł miesięcznie. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że wszystkie koszty zostały skrupulatnie 

przeanalizowane, w tym koszty obsługi gniazd. Te koszty są duże i nieregularne. Oprócz tego 

odpady odbierane z tych gniazd nie były prawidłowo selekcjonowane przez mieszkańców, 

ponieważ jest duża anonimowość podczas wyrzucania śmieci do gniazd. Po zmianie i 

podziale na pojemniki na plastik i szkło, odpady będą selekcjonowane na posesji 

jednorodzinnej i odpady nie są już anonimowe, a ich cena sprzedaży będzie wyższa.  

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża dodał, że 

obsługa gniazd zbiórki selektywnej kosztowała rocznie prawie 410 000 zł. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że w ramach zmiany regulaminu jest szansa 

obniżenia kosztów odbioru odpadów dla tych co selekcjonują. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zapytał, czy to są już wszystkie te zmiany? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że są to główne zmiany. Odbiór papieru będzie odbywał się w systemie 

workowym. Dla nieruchomości zamieszkanych przez cztery osoby będzie to kosz 240 l, na 

każdą dodatkową osobę będzie dodatkowy worek. Będzie to na zasadzie wymiany pusty 

worek za pełny. Powiedział, że spowoduje to bardziej rzetelne składanie deklaracji przez 

właścicieli nieruchomości. Są kontrolowane nieruchomości pod względem prawidłowości 

osób zamieszkujących na danej nieruchomości. Spowoduje to, że odpad selekcjonowany 

będzie odpadem czystszym. Wskazał na problem wyrzucania odpadów przez firmy 

budowlane, osoby prowadzące działalność gospodarcza, które wyrzucały swoje odpady do 

gniazd ponieważ te pojemniki były ogólnodostępne. Jakość tych odpadów była marna. 

Zmieniając odbiór bezpośredni mieszkańcy nie będą już anonimowi odpad będzie lepszej 

jakości będzie można go sprzedać. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zapytał, czy są jeszcze jakieś zmiany zasadnicze 

miedzy starym regulaminem a nowym? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że głównie zmieni się to, że zostaną wstawione pojemniki, zmieni się wzór 

deklaracji oraz zmienią się zapisy dotyczące obszarów objętych deratyzacją zostały określone 

zostały terminy kiedy to będzie wykonane. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher czy te zmiany wynikają ze zmiany ustawy z 2014 r.? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że była nowelizacja ustawy która mówiła, że w ciągu 18 miesięcy od podjęcia 

nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku wszystkie uchwały podjęte przez 
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gminy przestają obowiązywać z dniem 1 sierpnia. Ponieważ nasz przetarg kończy się z dniem 

ostatniego czerwca podjęta została decyzja, że nic nie zostanie zmienione i zgodnie z nowym 

regulaminem będą odbierane odpady. Kończy się jedna umowa i zmieniany jest nowy 

regulamin i odbierane są odpady na nowych zasadach. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zapytał burmistrza, czy przetarg został ogłoszony? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że przetarg został ogłoszony. Z uwagi na 

trwające prace legislacyjne na etapie senatu ustawy, która będzie pozwalała na zlecanie 

odbioru odpadów gminom swoim spółkom to skłaniamy się ku temu, aby ten przetarg 

wstrzymać, należy znaleźć tylko formułę prawną, aby to zrobić. Pomysł jest taki, aby do 

końca roku przedłużyć tą umowę, do tego czasu ustawa na pewno wejdzie w życie. 

Kancelaria prawna przygotuje opinie w sprawie unieważnienia przetargu. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher odpowiedział, że jeżeli uda się unieważnić przetarg i 

umowa z przedsiębiorstwem komunalnym zostanie przedłużona to według jakich zasad? Czy 

przedsiębiorstwo będzie musiało się dostosować do nowych warunków? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że oczywiście tak. Po to są przyjmowane 

te reguły. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że nie jest tak prosto unieważnić 

przetarg. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że w tym kierunku będą podejmowane 

działania. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher ale ogłaszając ten przetarg w specyfikacji były 

podane wszystkie te warunki? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa tak. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher czyli podano w specyfikacji coś co jeszcze nie 

weszło w życie? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że przetarg musiał być ogłoszony na 60 dni 

przed, gdyż jest o dużej wartości. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak powiedział, że przy bloku nr 30 i nr 32 na cukrowni 

podobnie ul. Krakowskie Przedmieście gdzie mieszka mniejsza liczba lokatorów w budynku? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że w regulaminie teren został podzielony na zabudowę zagrodowa i 

jednorodzinną bez wspólnej zastawy śmietnikowej, dlatego zostało to wyszczególnione gdyż 

są budynki, które traktujemy jako zabudowę jednorodzinną, ale są oddzielne mieszkania. W 

takim przypadku jeżeli jest brak zastawy śmietnikowej to traktowane jest to jako zabudowa 

wielorodzinna i będą wstawiane dla każdego mieszkania. Gniazda będą wstawiane tylko do 

zabudowy wielorodzinnej ze wspólną zastawą śmietnikową W przypadku kiedy nie ma 

wspólnej zastawy śmietnikowej to zabudowa wielorodzinna jest traktowana jako 

jednorodzinna. Każde mieszkanie dostanie swój kosz. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak zapytała, co z właścicielami sklepików np. przy ul. 

Kaliskiej? Dotyczy to kwestii braku umów podpisanych na odbiór śmieci. 
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Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że w §6 regulaminu pojawił się zapis, że obowiązkiem właściciela 

nieruchomości jest oznakowanie pojemników na odpady zmieszane, tak aby było wiadomo 

które należą do części zamieszkałej, a które do niezamieszkałej. Jeżeli chodzi o 

nieruchomości nie zamieszkałe nie zostały one objęte systemem, gmin jest zobowiązana do 

odbioru odpadów tylko z nieruchomości zamieszkałych. Podmioty gospodarcze powinny 

posiadać podpisane umowy na odbiór odpadów i pozbywać się ich z częstotliwością podaną 

w regulaminie. Powiedział, że jest to kwestia straży miejskiej, która może przejść i sprawdzić, 

czy jest podpisana umowa na odbiór śmieci, a jeżeli jest to czy w danym miesiącu jest 

rachunek potwierdzający wykonanie usługi odbioru śmieci. 

 

Radna Bożena Żurek zapytała, czy to oznacza, że wszystkie duże kosze zostaną zabrane? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że tak. Ostateczny termin likwidacji to 30 września. Będzie okres przejściowy 

w którym firma jeżeli nie zdąży wstawić koszy to pozostaną. Od 1 października każdy będzie 

musiał posiadać kosze na odpady zmieszane, tworzywa sztuczne, plastik metal i szkło. 

 

Radna Bożena Żurek czy każdy z tych koszy jest z darmo? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że kosze są wstawiane za darmo. Właściciel nieruchomości jest zobowiązany 

do posiadania koszy na odpady zmieszane. Gmina nie przyjęła obowiązku wstawiania koszy 

na odpady zmieszane. 

 

Radna Bożena Żurek zapytał, czy mieszkańcy będą dostawać worki na odpady zielone? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że odpady zielone będą odbierane przez PSZOK, czyli każdy kto chce się ich 

pozbyć będzie musiał odwozić je do Rudy lub zlecić to firmie. Worki nie są ujęte w systemie. 

 

Radna Bożena Żurek zwróciła uwagę, że tych odpadów było bardzo dużo. 

 

Radna Janina Zapłotna powiedziała, że tak jest na zachodzie. 

 

Radny Marian Kaczmarek dodał, że w piątek zbierana jest trawa z całej gminy. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
powiedział, że ludzie swoim postępowaniem i zachowaniem generują nowy system, kształtują 

go. Były sytuacje, że osoby które płacą 14 zł opłaty wystawiały 50 worków skoszonej trawy 

dwa razy w miesiącu. Było to nie adekwatne do kosztów odebrania 100 worków trawy na 

miesiąc. 

 

Radny Robert Duda powiedział, że w §3 regulaminu nie są wyszczególnione w rodzajach 

odpadów odpady niesegregowane zmieszane. W §4 ust. 9 jest mowa o niesegregowanych 

odpadach zmieszanych. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że to wynika z zapisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku. Każdy 

właściciel nieruchomości jest zobowiązany do selektywnej zbiórki odpadów, czyli gmina 

opisuje co należy selektywnie zbierać. Natomiast pozostałość po segregacji jest to odpad 

niesegregowany. Nie można umieścić zapisu, że zbiórką selektywną jest odpad 

niesegregowany, zmieszany. Dlatego nie może on być wyszczególniony, gdyż pojawił się 

obowiązek segregacji. Ustawa nakłada obowiązek zbiórki selektywnej, ale gmina nie ma 
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możliwości zobligowania każdego z mieszkańców do segregowania śmieci. Jeśli nie będzie 

segregował to płaci za to więcej. Ponieważ odpady takie jak szkło i zmieszane są odpadami 

najcięższymi to pojawił się zapis szczegółowy, że mają być one w pojemnikach. 

 

Radny Robert Duda zapytał, czy to oznacza, że znikają pojemniki w kolorze brązowym? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że tak ze względu na to, że wielu mieszkańców zwracało uwagę na 

nieprzyjemny zapach z pojemników, robactwo podjęto decyzję o odejściu od obowiązku 

selekcji odpadów biodegradowalnych. Podczas przygotowywania pierwszego systemu w 

2013 r. z ustawy wynikało wprost, że odpady kuchenne muszą być zbierane selektywnie. 

Obecnie te kosze możliwie, że zostaną wykorzystane do odbioru plastiku po odpowiednim 

oznakowaniu na co są wykorzystywane. To dotyczy mieszkańców, którzy po oznakowaniu na 

co przeznaczony jest kosz będą mogli wykorzystać kosz w innym kolorze. 

 

Radny Robert Duda zapytał, czy ma rozumieć przez to, że odpady ulegające biodegradacji 

to odpady pozostające po segregacji? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że są to odpady biodegradowalne jest to pozostałość po segregacji. 

 

Radny Robert Duda zapytał do jakiego koloru kosza powinny być oddawane? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że do koloru czarnego do zmieszanych, ale nie mieszkańcy nie będą zmuszani, 

aby to by tylko ten kolor. 

 

Radny Wojciech Psuja zapytał, czy pojemniki na plastik będą większe, czy 120 l ? Zwrócił 

uwagę, że plastik zajmuje dużą objętość w pojemnikach na śmieci. Zgłosił problem braku 

możliwość oddania przeterminowanych leków do aptek. Powiedział, że osobiście próbując 

oddać takie leki żadna z aptek nie chciała przyjąć tych leków zasłaniając się tym, że mają 

komplet i nie przyjmują więcej. Zapytał, jak często odbierane są leki przeterminowane z 

aptek? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
powiedział, że adresy aptek zmieniają się. W regulaminie pojawił się zapis, że lista aptek 

odbierających przeterminowane leki będzie umieszczona na stronie urzędu miejskiego w 

zakładce czyste miasto. Około 90% aptek w Wieluniu odbiera przeterminowane leki. 

 

Radna Bożena Żurek powiedziała, że jedyną apteka w której mogła zostawić 

przeterminowane leki była apteka na ul. Św. Barbary. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wymienił, że apteka na św. Barbary i „Magnolia” 

odbiera. Powiedział, że osobiście podpisuje faktury za tą usługę.  

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że należy sprawdzić sygnał w sprawie 

odbioru leków. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że odbieranie leków przez daną aptekę jest dobrowolne i po zgłoszeniu się taka 

apteka zostaje wciągnięta na listę. Umowa podpisana jest z firma „Eko-Abc” z Bełchatowa. 

W przypadku gdy jest pełen kosz w aptece, obsługa apteki dzwoni do urzędu, a następnie jest 

to zgłaszane do firmy odbierającej. W każdy czwartek są odbierane leki przeterminowane z 
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aptek. Mogą być sytuacje, że pracownik nie zgłosił i jest przepełniony kosz i po prostu na 

odczepne mówią, że nie przyjmą. 

 

Radny Marian Kaczmarek zwrócił uwagę, że odbiór odpadów wielkogabarytowych, mebli 

raz na pół roku jest zbyt długim okresem. Zapytał jak jest rozliczane odebranie odpadu 

gabarytowego wyrzuconego po za terminem wyznaczonym na jego odbiór takiego odpadu?  

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że odpady wielko gabarytowe powinny być wywożone indywidualnie przez 

właściciela nieruchomości do Rudy, a jeżeli ktoś nie chce ponosić kosztów ma taką 

możliwość pozbycia się tych odpadów dwa razy w roku nieodpłatnie przez odbiór. Jeżeli 

wykonawca sam z siebie zabierze ten np. tapczan nie ma z tego tytułu żadnej dodatkowej 

gratyfikacji. Zwiększenie częstotliwości odbioru wygeneruje wyższe koszty. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zapytał, czy jest możliwość wywożenia samemu 

śmieci na wysypisko? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że nie ma takiej możliwości wszystkie, odpady komunalne mogą być wwożone 

tylko przez wjazd na składowisko odpadów. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher ale odpady zielone, gruz odpady wielkogabarytowe 

już można. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że PSZOK jest zlokalizowany przed wjazdem na wysypisko śmieci na które 

mogą wjeżdżać tylko i wyłącznie uprawnione podmioty, czyli osoba indywidualna nie może 

wjechać na wysypisko. Przed wjazdem na składowisko wystawione są kosze i tam może 

dojechać każdy i odpady takie jak gruz, zielone można wywozić samemu. 

 

Radny Marian Kaczmarek wyraził opinię, że należy bazować na dotychczasowych 

doświadczeniach, są pewne przyzwyczajenia ludzi i wprowadzenie rewolucji może 

spowodować bałagan. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak zwróciła uwagę, że za mało jest koszy na psie odchody, 

brakuje tych koszy. Powiedziała, że powinny być umieszczone tabliczki zakazujące 

wprowadzanie psów na place zabaw. Regulaminy placów zabaw często nie są czytane przez 

korzystających. Poprosiła jeżeli to jest możliwe, aby umieścić duże, widoczne tabliczki 

zakazujące wprowadzanie psów.  

 

Radny Marian Kaczmarek dodał, że taki kosz kosztuje 1000 zł. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
powiedział, że jest dużo wyroków sądów mówiących o tym, że regulamin nie daje uprawnień 

do wprowadzania jakichkolwiek zakazów. Jeżeli taki zakaz pojawi się w regulaminie to 

zostanie on zaskarżony przez prokuratora i będzie nieważność w danym miejscu. Z radcą 

prawnym były analizowane wyroki sądów co może być w regulaminie. Regulamin określa 

zasadny, nie formułuje żadnych zakazów. 

 

Radny Wojciech Psuja dodał, że to wynika z kultury ludzi. Powiedział, że chodzi o to jakie 

są wyciągane konsekwencje wobec osób, które wprowadzają psy na place zabaw. 

 

Radna Janina Zapłotna dodała, że na plantach są umieszczone tabliczki zakazujące 

wprowadzanie psów na trawniki. Mieszkańcy zadają pytania czy to oznacza, że psy mają 
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chodzić po chodnikach i tam robić odchody? Powiedział, że zaobserwowała, że do koszy 

przeznaczonych na psie odchody ludzie wyrzucają śmieci. Przyłączyła się do opinii radnego 

Psui, że chodzi o kulturę mieszkańców w tym przypadku. Wyraziła opinię, że gdyby strażnicy 

zaczynali pracę od godziny 6.00 – 6.30 to przyłapali by nie jedną osobę.  

 

Radny Marian Kaczmarek wyraził opinie, że tego typu informacje dotyczące regulaminu 

powinny znaleźć się w wieluńskim radio, aby mogło to dotrzeć do ludzi.  

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
powiedział, że planowane jest podjęcie kroków w celu poinformowania społeczeństwa o 

planowanych zmianach. Ulotki, artykuły w prasie były prowadzone rozmowy z Prezesem 

Spółdzielni Mieszkaniowej odnośnie informacji w telewizji kablowej. 

 

Radna Bożena Żurek zapytał, czy zgodnie z zapisami w regulaminie oznacza, że 

mieszkańcy będą mogli hodować dowolną ilość zwierząt gospodarskich? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że w trakcie redagowania regulaminu były brane pod uwagę wyroki mówiące 

co nie może znajdować się w regulaminie. Jest wyrok sądu zakazujący określania w 

regulaminie ilości zwierząt gospodarskich. 

 

Radna Bożena Żurek i rodzaju też? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża nie 

można ilości. Jest zapisany zakaz hodowania zwierząt gospodarskich na terenach o zwartej 

zabudowie jednorodzinnej i wielorodzinnej. Tutaj jest od razu wykluczenie. 

 

Radna Bożena Żurek powiedziała, że tutaj kilka ulic jest wykluczonych z tego terenu.  

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża to 

zostało przeniesione z poprzedniej uchwały. 

 

Rady Wojciech Psuja zapytał w sprawie zwolnienia rodzin wielodzietnych z opłaty za 

śmieci, czy zostało to ujęte w regulaminie? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że art. 4 ustawy określa co może być zawarte w regulaminie i nie ma 

możliwości cokolwiek zapisać w regulaminie na temat „Rodzin 3+”. Sprawa rodzin 

wielodzietnych i ulg może być podjęte we wzorze deklaracji. Najpierw musi być poznana 

kwota i koszt systemu, aby mieć dane czy gmina może pozwolić sobie na to. Uchwały 

dotyczące deklaracji będą podejmowane na sesji czerwcowej. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem ww. uchwały, kto jest przeciw, a kto wstrzymuje się od głosu? 

 

W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Komisja większością głosów (przy 8 głosach „za” i 1 

„wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

komisji nr 37/13/16 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

 

Punkt 5 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                               

i zagospodarowania tych odpadów (zał. nr 4). 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
podstawową różnicą jest to, że muszą być określone zasady zgłaszania reklamacji w związku 

z odbiorem odpadów wykonywanym przez firmę. Uchwała musiała być zaopiniowana prze 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego. Stara uchwała traci swoja moc z dniem 1 sierpnia. 

Dodatkowo w §6 zostały określone zasady reklamacji. Opisane jest jakie pojemniki będą 

wstawiane, a jakie odpady należy wywozić do Rudy. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem ww. uchwały, kto jest przeciw, a kto wstrzymuje się od głosu? 

 

W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Komisja jednogłośnie (przy 9 głosach „za”) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia komisji nr 38/13/16 stanowi 

zał. nr 5 do protokołu. 

Punkt 6 
Sprawy różne. Korespondencja. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak zapytała, kiedy będzie omawiana konkretnie sprawa 

wykupu mieszkań? Zapytała, czy przed zaopiniowaniem uchwały dotyczącej wykupu 

mieszkań komisja może zapoznać się z wykazem dotyczącym poziomu zadłużenia mieszkań 

przygotowywanym przez Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Waldemar Kluska. Komisja nie otrzymała takiej szczegółowej informacji jaka była w tamtym 

roku. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher odpowiedział, że ta informacja jest ujęta w planie 

pracy komisji w trzecim kwartale.  

 

Rady Wojciech Psuja dodał, że radnej Freus-Grzelak chodzi o to, czy nie można przerzucić 

tego na drugi kwartał tak, aby zapoznać się jeszcze przed tą uchwałą. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że projekt uchwały będzie omawiany na 

posiedzeniu następnej komisji. Będzie to projekt przygotowany na sesję Rady Miejskiej, która 

odbędzie się w czerwcu. Zapytał jaki to ma związek z zadłużeniem mieszkań? 

 

Radna Janina Zapłotna powiedziała, że na pewno w uchwale będzie podane, że jeżeli ktoś 

ma zadłużone mieszkanie to nie będzie mógł wykupić. 

 

Radna Honorata Freus – Grzelak powiedział, że z poprzedniego wykazu wynikało, że 

osiedle Cukrownia mimo, że ma małą liczbę mieszkań gminnych to niektórzy mieszkańcy 

mają zadłużenie z tytułu opłat za centralne oraz czynszu i nie będzie ich stać na wykup 

mieszkań. Podziękowała za zajęcie stanowiska w sprawie lokalu przy ul. Długosza 1/7 i 

odzyskanie lokalu do gminy. Zapytał co w sprawie jego zadłużenia, czy jest możliwość 

odzyskania kwoty zadłużenia sięgającego ok. 60 000 zł? 

 

Radny Robert Duda dodał, że nie ma projektu uchwały więc nie ma nad czym dyskutować. 

 

Rady Wojciech Psuja nie wiadomo nawet jak wygląda regulamin. 
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Przewodniczący Mieczysław Majcher odpowiedział, że o to należałoby zapytać naczelnika. 

Wiadomo, że jest przewidywany taki zapis, że najemca, który chce kupić taki lokal musi mieć 

czyste konto. 

 

Radna Bożena Żurek zapytała, czy została powołana komisja sprawdzająca stan techniczny 

mieszkań socjalnych? Czy taka komisja została powołana przez komunalną, czy ktoś to 

sprawdza? 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher odpowiedział, że informacja zarządcy o stanie 

technicznymi bezpieczeństwa budynków socjalnych jest przewidziana w planie pracy komisji 

w III kwartalnej. 

 

Radna Bożena Żurek ale, czy ktoś chodzi i sprawdza stan techniczny tych budynków? 

 

Radny Marian Kaczmarek powiedział, że każdy pełniący obowiązki administratora w 

przedsiębiorstwie komunalnym w zakresie obowiązków ma tego typu sprawy. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że w okresie zimy były informacje, że 

popękały rury i było zalanie. Zwrócił się wówczas do naczelnika w tej sprawie, który 

powiedział, że to nieprawda. 

 

Radny Marian Kaczmarek powiedział, że w jednym mieszkaniu wywaliło wodomierz. 

Przedsiębiorstwo komunalne natychmiast zareagowało i na tym polegała awaria. 

 

Radna Janina Zapłotna dodała, że w planie pracy komisji jest zawarta taka informacja. 

 

Radny Robert Duda zgłosił problem braku odchwaszczenia i wypielenie rabat kwiatowych 

przy parkingach przy ul. Agrestowej. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że z informacji które posiada wynika, że pracownicy wydziału rozmawiali z 

wykonawcą na temat zlecenia wypielenia lub wypryskania terenu zielonego przy ul. 

Agrestowej. Nie zna jednak szczegółów. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że jest to kompromitacją władz Wielunia 

jak wygląda teren zielony przy tej ulicy. Wielu mieszkańców zgłasza mu swoje negatywne 

uwagi pod adresem władz i jego jako radnego. Powiedział, że było to już zgłaszane. 

 

Rady Wojciech Psuja zapytał, czy w regulaminie utrzymania porządku i czystości nie 

powinno być zapisane kto zajmuje się terenami zielonymi. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
powtórzył, że w §4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku zapisano co może znajdować 

się w regulaminie. 

 

Radna Bożena Żurek zgłosiła brak odchwaszczenia krzewów na Os. Wojska Polskiego. 

 

Radna Honorata Freus-Grzelak wyraziła opinie, że w trakcie kadencji Burmistrza Janusza 

Antczaka wydział gospodarki komunalnej funkcjonował i zieleń błyszczała, było czysto w 

mieście. Nie rozumie co w tym roku zawiodło. Naczelnik Kluska tłumaczył się „zimną 

Zośką”, ale jak to się ma do czystości w mieście. Na komisji rewizyjnej naczelnik Kluska 

odpowiedział radnej Zapłotnej, że z uwagi na zmianę zarządcy cmentarza gmina nie poniesie 

żadnych konsekwencji z tytułu zerwania umowy.  
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Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że są opinie negatywne z różnych stron 

części społeczności dotyczące utrzymania czystości. 

 

Radny Marian Kaczmarek zwrócił uwagę, że należałoby podciąć niektóre drzewa w parku 

miejskim, których gałęzie są zbyt nisko i trzeba się schylać, aby przejść m.in.: przy budynku 

WDK oraz na parkingu przy ul. Reformackiej. 

 

Radny Wojciech Psuja zgłosił problem oczyszczenia z ziemi i przywrócenie prawidłowej 

szerokości chodnika przy ul. Popiełuszki. Chodnik zwęża się do dwóch płytek. Było to 

zgłaszane burmistrzowi i do tej pory nie ma reakcji. 

 

Radna Janina Zapłotna zwróciła uwagę, że miasto nie przeprowadza żadnych prac 

pielęgnacyjnych klombu przy ul. Popiełuszki. Wszystkie prace, przycinanie trawy wykonują 

mieszkańcy sąsiadującego domu. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że każdy teren zielony w mieście 

powinien być zewidencjonowany, zrobiona mapa. Następnie zrobiony przetarg i wiadomo kto 

za co odpowiada.  

 

Radna Honorata Freus-Grzelak powiedział, że naczelnik zrzuca winę na wykonawcę. 

Zwróciła uwagę, że w poprzednich latach był ten sam wykonawca i było czysto. Zapytała 

czym jest spowodowana obecna sytuacja? 

 

Radny Wojciech Psuja dodał, że były załatwiane sprawy na bieżąco, a nie skargami i 

rzucaniem słów na wiatr. 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
opowiedział na pytanie częściowo, że zajmuje się odpadami i odbył już pięć odbiorów zieleni. 

Zostało spisanych kilkanaście jak nie kilkadziesiąt protokołów z zaleceniami co ma być 

wykonane i na kiedy. 

 

Radna Honorata Freus-Grzelak czy problem dotyczy jednego wykonawcy? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że jeżeli dany rejon jest obsługiwany przez jedną firmę to tak można 

powiedzieć. 

 

Radna Janina Zapłotna i Pan to teraz będzie kontrolował? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że każdy w miarę swoich możliwości co 3-4 dni wyjeżdża na odbiór terenów 

zielonych. Spisywane jest co jest nie tak, co należy poprawić i podany jest termin do kiedy to 

należy zrobić. Wyraził zdanie, że jeżeli wykonawca nie zatrudni większej ilości osób na te 

rejony to nie będzie w stanie tego zrobić. Zaleceń jest mnóstwo, ale co z tego jak nie są 

wykonywane terminowo. Są robione zdjęcia dokumentujące zaniedbania i są spisywane 

uwagi z wyznaczeniem terminu ich wykonania przez wykonawcę. Jeżeli mimo wezwań 

wykonawca czegoś nie robi to w umowie jest określone jakie konsekwencje mogą być 

wyciągane. Dodał, że jeżeli radni chcą się zapoznać z dokumentacją i protokołami z kontroli 

to można to zrobić w wydziale. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że brak jest koszenia trawy przy ul. 

Sadowej. 
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Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że jest to wpisane w protokole kontroli. 

 

Radna Boże Żurek zapytała, czy wykonawca który wycina drzewa w lasku miejskim ma 

obowiązek ich usuwania? 

 

Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Daniel Kałuża 
odpowiedział, że tak. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher powiedział, że sposób cięcie trawy na ul. Sadowej 

powoduje niszczenie tego terenu. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher podsumował, że w związku że zgłaszanymi na 

komisji uwagami zostanie sformułowany wniosek w celu zdyscyplinowania osób 

odpowiedzialnych za zieleń  

 

Zarządził głosowanie nad wnioskiem w sprawie komunikacji miejskiej: kto jest za, kto jest 

przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 

 

W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. Komisja jednogłośnie (przy 9 głosach „za”) przyjęła 

ww. wniosek.  

 

Wniosek nr 7/13/16 stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący Mieczysław Majcher zamknął posiedzenie Komisji Zdrowia i Polityki 

Społecznej. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokół sporządziła:       

 

Justyna Orżanowska            Przewodniczący komisji 

 

              Mieczysław Majcher  


